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Nieuwsbrief 48 juni/juli 2015 

 

 
Excursie Groentekweker Wim Bijma  

 
zaterdagmiddag 25 juli 
  14.00 - 15.30 uur 

 
Wegens overaanmelding vorig jaar brengen  
we opnieuw een bezoek aan deze bijzondere 
groentetuin aan de Osdorperweg 943 in de 
Tuinen van West. Wim Bijma kweekt hier wel 
tachtig soorten groenten en vijftig soorten 
kruiden, waaronder veel vergeten soorten. 
 
Deelname is gratis. We vertrekken om 13.30 
uur per fiets van NME-centrum De Drijfsijs.  
Er is ruimte voor maximaal 12 personen, 
graag  aanmelden: tel. 020-6149579 of 
e-mail: post@vriendenvandesloterplas.nl 
 

 

Willekeur aan de Noordwestoever 
 
De wildgroei op de Noordwestoever blijft 
toenemen. Wij hebben het Stadsdeel hier al 
vaak over aangesproken. Hoewel zij ook vin-
den dat het veel beter moet, verandert er 
niets. Lawaaierige feestjes en wildparkeren 
bij Café Buiten, mislukte bouwsels en een 
moestuin die de naam niet waard is. De toi-
letunit is alleen open als Café Buiten open is.  
De Buurtwerkplaats, het ‘industrieterrein’ aan 
de overkant, dat  vanwege Loveland gaat 
opschuiven, heeft een vergunningsaanvraag 
gedaan voor tien jaar. Optisport lijkt alles 
goed te vinden als het maar geld opbrengt en 
het Stadsdeel zegt niet bij machte te zijn om 
nieuwe aanvragen (ook voor de watertribune) 
af te wijzen of hierin dwingend te zijn omdat 
er geen geldend bestemmingsplan is.  
Wij zijn van mening dat deze oever veel meer 
kwaliteit en toegankelijkheid verdient. In juni 
hebben we onze ideeën hierover kenbaar 
gemaakt aan de gemeente (zie het bericht 
over 2½ miljoen). Het Stadsdeel heeft aange-
kondigd dat in de komende tijd een nieuw 
conserverend bestemmingsplan wordt voor-
bereid. Attentie is geboden. 

 
Fietsexcursie De lange Bretten 

 
zondag 23 augustus  
13.00 – 15.00 uur 

 
Onlangs zijn in landschapspark De Bretten, 
tussen Sloterdijk en Halfweg, twintig beelden 
van Herbert Nouwens geplaatst. Met alle 
andere beelden is nu een volwaardige beel-
denroute ontstaan “Kunst ontmoet groen”; 
een extra reden om het landschapspark weer 
eens te bezoeken.  
 
 

 
Kunstwerk van Herbert Nouwens in de Bretten 

 

Onze gids, Pieter Boekschooten, heeft een 
belangrijke rol vervuld bij het ontwikkelen 
van de Brettenzone tot een aantrekkelijk 
recreatief wandel- en fietsgebied.  
 
We vertrekken om 13.00 uur vanaf BRET,  
het nieuwe horecapaviljoen tegenover de 
hoofdingang van station Sloterdijk (Orlyplein 
76), dat is opgebouwd uit rode zeecontainers 
met uitlopende stammen uit het landschaps- 
park en met prachtige nieuwe vasteplan-
tentuinen. Onze route gaat van Sloterdijk 
naar Halfweg en weer terug. 
 
Deelname voor leden en belangstellenden is 
gratis. Graag aanmelden: tel. 020-6990067 
of e-mail: post@vriendenvandesloterplas.nl 
 



 2 

     

Amsterdam telt een groot aantal parken en 
ieder stadspark heeft zijn eigen karakter. Dat 
geldt ook voor het Sloterpark. Dit wordt ge-
kenmerkt door een groot meer, omgeven 
door bosachtige boompartijen die uiteenlo-
pende vormen vertonen. Gemeenschappelijk 
aan alle Amsterdamse parken is dat zij be-
stemd zijn om gelegenheid te bieden tot rust 
en ontspanning - en dat geldt ook voor ons 
Sloterpark.  
 
Bij het merendeel van de parken is een 
vriendenvereniging ontstaan, die de instand-
houding van het park ten behoeve van de 
inwoners van de stad tot doel heeft. De di-
verse parken hebben zich aaneengesloten in 
het Parkenoverleg, waarbij niet alleen het 
oogmerk van de stadsparken, maar ook de 
bedreiging waaraan zij blootstaat worden be-
sproken. Dit overleg heeft in de eerste plaats 
geresulteerd in een notitie die als Groen-
manifest de wereld is ingegaan. Dit stedelijk 
groen verdient het goed beschermd en onder-
houden te worden, en waar mogelijk zelfs 
uitgebreid, zo lezen wij in deze notitie. Van 
de stedelijke overheid verwachten wij een 
niet aflatende en actieve inzet. Bij deze inzet 
moet één prioriteit te allen tijde vooropstaan: 
“koester en bescherm de kernwaarde van de 
parken en dat is, simpeler kunnen we het 
niet zeggen: park zijn!” 
Groene natuur binnen een stad staat altijd 
onder druk van de hectiek en de gescha-
keerdheid van grootstedelijk leven en bedrij-
vigheid, zo gaat het Groenmanifest verder.   
 
Tegenwoordig vinden steeds meer grote eve-
nementen plaats in de diverse parken en 
groengebieden van de stad. Dat is niet altijd 
zo geweest. De deelnemers van het Parken-
overleg, waartoe ook de VVS kan worden 
gerekend, maken zich grote zorgen over de 
verstoring van rust en ontspanning in de 
parken en groengebieden en ook in de wijde 
omgeving door die vele en grote evene-
menten. Er zijn evenementen die passen bij 

de rust en de aard van een stadspark, zoals 
bijvoorbeeld een veldloop, een marathon of 
een smaakboulevard. Maar wat zich nu voor-
doet is van ander kaliber: dancefestivals vin-
den in toenemende mate plaats in het park. 
Zij gaan gepaard met een toestroom van 
tienduizenden bezoekers, met als gevolg 
vernieling van de grasmat, inklinking van de 
bodem, aantasting van het bomenbestand, 
de verjaging van de dierenwereld en een 
onbeschrijfelijke herrie. 
Bij de opbouw en afbraak van het evenement 
wordt met zware vrachtwagens door het park 
gereden ten behoeve van het feestgebeuren 
en door dit alles wordt het park grondig 
vernield. Gedurende het festival, maar ook 
daarvoor en daarna, tijdens opbouw en 
afbraak, is het park gesloten voor gewone 
bezoekers. Het duurt weken voordat de 
schade die door het festival werd aangericht, 
enigszins is hersteld, maar dan is alweer een 
nieuw festival op komst. Dat is niet alleen zo 
in het Sloterpark, maar ook bij de andere 
parken van Amsterdam is het niet anders. 
Daartegen waarschuwt het Parkenoverleg. 
 
Recentelijk is door de gemeente Amsterdam 
de Agenda Groen 2015-2018 in de openbaar-
heid gebracht. Het Parkenoverleg werd in de 
gelegenheid gesteld om op die nota te reage-
ren. Het Parkenoverleg heeft zorgen over de 
toename van de grote evenementen die in de 
parken worden gehouden, terwijl anderzijds 
op het beheer en onderhoud van het groen 
wordt bezuinigd.  
Wij hopen dat de gemeentelijke autoriteiten, 
die dancefestivals in het park situeren, goede 
nota nemen van de bezwaren die hiertegen 
door het Parkenoverleg zijn aangevoerd. Voor 
een goed begrip: men is bij het Parken-
overleg niet tegen evenementen die in het 
park passen en aansluiten op aard en karak-
ter van een stadspark. Luidruchtige festivi-
teiten horen echter niet in een stadspark 
maar op een afzonderlijk feestterrein. Wij zijn 
ervan overtuigd dat daarvoor in Amsterdam 
met een beetje goede wil ruimte kan worden 
gevonden en dat de stadsparken kunnen 

worden ontzien.  
 
Onlangs is door het Parkenoverleg een docu-
ment samengesteld ”Help, onze parken 
verzuipen” waarin wordt uitgelegd hoe de 
Amsterdamse bodem er in doorsnee uit ziet, 
in de hoop dat men begrijpt dat het effect 
van zware belasting door dancefestivals deze 
bodem onomkeerbaar aantast. De daarbij ter 
illustratie toegevoegde foto's laten zien dat 
inmiddels alle Amsterdamse parken onder 
water staan. Op 10 juni jl. is dit document 
aan de Gemeenteraad aangeboden. 
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2½  miljoen voor de Sloterplas 
 
In de afgelopen periode is ons via raads-
stukken en berichten in de media duidelijk 
geworden dat er op allerlei fronten wordt 
nagedacht over en ideeën ontwikkeld worden 
voor de Sloterplas en het Sloterpark. 
Wethouder Ollengren heeft aangegeven 2½  
miljoen euro te willen investeren in de Sloter-
plas. Voor haar is het uitgangspunt de ver-
lichting van de drukte in de binnenstad. Maar 
dit is niet ons uitgangspunt. Wij hebben dan 
ook bedenkingen bij de veelheid en richting 
van de plannen. Op 17 juni hebben wij per 
brief ónze wensen duidelijk gemaakt aan 
B&W en de Raad van Amsterdam. Onze 
voornaamste aanbevelingen zijn: verbetering 
van het gebied vanaf de Noorderhaven, via 
de Varkensbaai en de oever van het 
zwembadeiland tot aan het Grote Parkeiland. 
Dit betekent eerherstel voor het voormalig 
openbare strandbad Sloterplas (met een hek 
om het Sloterparkbad), goede horeca en 
openbare toiletten en verdere realisering van 
het indertijd met bewoners tot stand ge-
komen Masterplan Sloterplas, met o.a. een 
vaar- en fietsroute naar de Tuinen van West.  
Zie website: www.vriendenvandesloterplas.nl 
 
De lepelaar is weer terug! 
 
Begin mei zag vogelminnend VVS lid Marjori 
Hong twee lepelaars in hetzelfde dennen- 
bosje als twee jaar geleden. Vorig jaar waren 
ze niet verschenen. Hun eerste nestboom is 
inmiddels omgehakt en ligt nu langs een 
nieuw pad dat dwars door dit bosje loopt.  
 
Er was groot enthousiasme bij de vogelaars 
en de VVS over deze komst, maar ook be-
zorgdheid, want op 23 mei zou de Color Run 
worden gehouden en op 20 juni het Mystic 
Garden Festival dat twee jaar geleden de 
dood van twee lepelaarjongen veroorzaakte.  
Navraag bij de adviseur Ecologie en Duur- 
zaamheid van het team Leefomgeving wees 
uit dat de Color Runroute op flinke afstand 
van de lepelaars zou lopen. Wij hebben 
verzocht om in de vergunning voor Mystic 
Garden een verschuiving van het festival-
terrein naar het zwembadeiland op te nemen 
alsmede de fatale basdreun te dimmen.  
 
Inmiddels verscheen in Het Parool de melding 
van de terugkomst van de lepelaar in het 
Sloterpark, een uniek gebeuren in een 
stadspark. Meerdere zeer betrokken VVS 
leden hielden de lepelaars nauwlettend in de 
gaten, zoals Corry Arink die ambtenaren 
bestookte en brieven schreef aan het stads- 
deel, Marjori Hong die iedere dag foto’s 

maakte en filmde en vogelaar Paul Marcus. 
Mat Jansen van de Werkgroep Ooievaar liet 
door de Partij voor de Dieren vragen stellen 
in de Gemeenteraad. Hij wist te melden dat 
‘onze’ lepelaars mogelijk een rol krijgen in de 
nieuwe EMS film van de makers van de 
succesvolle natuurfilm ‘De Nieuwe Wildernis’.    
Volgende maand beginnen de opnamen van 
‘De Wilde Stad’, een documentaire over het 
leven van wilde dieren in de drukke stad.  
 
Begin juni fotografeerde Marjori Hong 
foeragerende lepelaars bij de natuurlijke oe-
vers tegenover de Schutterstoren en een 
week later zag Paul Marcus een "piep-jong 
lepelaartje". Het werden er twee.  
 

 
   foto: Marjori Hong, www.gefladder.nl 

 
Drie dagen voor het festival werd het hele 
MGF-terrein afgeschermd inclusief het lepe-
laarbosje. - S.O.S.! - Was het lepelaarbosje 
toch opgenomen in het festivalterrein? Corry 
schoot zelfs voorzitter Baâdoud erover aan. 
We werden gerustgesteld: de afzetting was 
juist ter bescherming van de lepelaars.  
 
Op de festivaldag werden de lepelaars con-
stant in de gaten gehouden. Eén ouder bleef 
de hele dag bij de jongen op het nest staan. 
Uiteindelijk stopte het pulserende, trillende 
gebonk om 23.00 uur en kon iedereen rustig 
gaan slapen. De volgende dag zag Corry op 
het lepelaarsnest twee ouders zitten, zij 
meldde:"alles in de relaxstand". Gelukkig 
hebben de lepelaars het festival goed 
doorstaan. Maar, deze gunstige afloop mag 
geen reden zijn om dit festival in de toekomst 
in het park te herhalen, ook de bodemschade 
en de schade aan de boomwortels neemt 
ieder jaar toe. 
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Vaartocht met het Rabootje naar 
Rembrandtpark  26 april  
 
Ter voorbereiding op de 101-bootjestocht 
werd deze route uitgeprobeerd. De tocht ging 
via het Ruige Riet, over de Sloterplas, door 
de Christoffel Plantijngracht en de Sloter- 
vaart, langs station Lelylaan naar de Jan 
Evertsenstraat. Om het hoofd niet te stoten 
aan de lage betonnen bruggen moesten we 
regelmatig op de bodem van de boot gaan 
zitten. Via de waterloop van de Jan 
Evertsenstraat kwamen we in het Rem-
brandtpark. Daar werden we op ’t Landje 
gastvrij ontvangen met thee en koffie.  
Hierna voeren we verder tot aan de steiger 
bij het Ringpark aan de Lelylaan, waar we 
een geschikte plek vonden om tijdens de 
101-bootjestocht een pauze te houden. Van 
daaruit voeren we terug naar de Jan 
Evertsenstraat en via de noordkant van de 
plas, de Sloterparkbadsingel en de 
Allendelaan weer naar de Drijfsijs. Met 3½ 
uur werd het een lange, koude maar vooral 
ook avontuurlijke en heel gezellige tocht. 

 
101- bootjestocht 17 mei 
 

 
In het Rembrandtpark  foto Wouter van der Wulp 

 
Deze kanotocht, samen met het WSC De Dui-
kelaar en kanovereniging Sloterplas, was ook 
deze keer weer zeer geslaagd.  
Na de feestelijke opening van de nieuwe 
scheepshut van  De Duikelaar volgde de pre-
sentatie van de kanokaart Nieuw-West, met 
de Sloterplas als klotsend hart.  
Rond 13.00 uur voer een grote groep kanoërs 
naar het Rembrandtpark vanwaar ze na een 
pauze, met een VVS-drankje, bij het Ring-
park voldaan weer terugkeerden. Op de ka-
nokaart staan tal van routes en mogelijk-
heden aangegeven, zowel voor de ervaren als 
voor de beginnende kanoër. Benieuwd? Kijk 
op: www.nicenieuwwest.nl/kanoparadijs of 
haal gratis een kaart op bij WSC Sloterplas, 
De Duikelaar of het Van Eesterenmuseum. 
 

Ledenvergadering 10 april 2015 
 
Het bestuur heeft dit jaar gekozen voor een 
vergadering in de avonduren omdat wij ver-
onderstelden dan ook eens andere leden bij 
de vergadering te kunnen ontmoeten. Er 
waren inderdaad enkele andere gezichten 
maar daarmee niet meer leden (10 leden). 
 
We vergaderen in het Watersportcentrum 
Sloterplas waar we kennis maken met de 
nieuwe eigenaar de heer Jasper Smink. Hij 
vertelt ons over zijn plannen met het water-
sportcentrum. Voorlopig geen grote veran-
deringen. Wat er is, wil hij behouden, maar 
hij ziet wel mogelijkheden activiteiten toe te 
voegen. In ieder geval zijn wij als vereniging 
van harte welkom in het Watersportcentrum. 
 
De voorzitter, Harriët Haakma Wagenaar doet 
verslag van het afgelopen jaar en de pen-
ningmeester, Emmy Groot, licht de jaarre-
kening en de begroting toe. Bij de begroting 
doet de heer Hafkamp het voorstel om een 
deel van de ruime reserve van de vereniging 
te bestemmen voor een bijdrage aan het 
park, bijvoorbeeld voor een boom, wat 
struiken of een bank. De vergadering vindt 
het een goede idee.  
Wij roepen onze leden op met ons mee 
te denken en suggesties te doen voor 
een eigen ‘stukje’ VVS in het park.  
Voor dit plan besluit de vergadering een be-
drag van maximaal € 2.500,00 te reserveren. 
 
De aftredende bestuursleden Harriët Haakma 
Wagenaar en Tineke Stricker zijn herbe-
noemd, net als de kascommissie  bestaande 
uit Alphons Berkemeijer en Sally Tee. Zij 
hebben de vergadering geadviseerd het 
bestuur decharge te verlenen en geven de 
penningmeester een compliment voor haar 
administratie. De voorzitter sluit de verga-
dering na de rondvraag en nodigt de aanwe-
zigen uit voor een drankje.        
Voor het hele verslag zie onze website.  

 
 post@vriendenvandesloterplas.nl 
 Jan Tooropstraat 6 - 1062 BM Amsterdam  
 Lidmaatschap 5 euro per jaar (minimaal)  
 IBAN: NL86INGB0009590123

Op onze website vindt u de nieuwste berichten en deze Nieuwsbrief met foto’s in kleur.                   
                                    www.vriendenvandesloterplas.nl 


